



Guanxi Pomelo

琯溪蜜柚

Guanxi pomelo is grown in Pinghe County of Zhangzhou City, Fujian Province. It has been cultivated for more than 500 years. During the Qianlong reign of the Qing Dynasty, Guanxi pomelo was listed as a tribute to the court. Pinghe Country has plentiful water sources, such as Guanxi River. Plentiful sunshine and sandy loam common in the area make the place suitable for the growth of pomelo.

Guanxi pomelo features golden-orange-colored peel, crisp and juicy pulp, moderate sweet and sour flavor, with every 100ml of juice containing 9.17-11.60g sugar, 0.734-1.011g acid, 48.93-51.98mg Vitamin C. Guanxi pomelo is helpful to eliminate phlegm, moisten lung, digest food and reduce fever.

Since the implementation of the protection of geographical indication products, through continuously strengthening the supervision of product quality characteristics, the domestic market share and export volume of Guanxi pomelo have occupied the first place in the same kind of products in China. The export areas cover EU countries, Russia, Canada, and so forth.

(Courtesy of the IP Protection Department of CNIPA)

琯溪蜜柚产于福建省漳州市平和县，距今已有 500 多年栽培历史，清朝乾隆年间被列为朝廷贡品。平和县域内琯溪等河流水源充足，光照充分，土壤多为沙质土壤，适宜蜜柚的种植。

琯溪蜜柚皮色橙黄，果肉脆嫩多汁，酸甜适度，每 100 毫升果汁含糖 9.17 克至 11.60 克，含酸 0.734 克至 1.011 克，含维生素 C 48.93 毫克至 51.98 毫克，具有祛痰润肺、消食降火的功效。

实施地理标志产品保护以来，当地政府通过不断加强琯溪蜜柚产品质量特色的监管，国内市场份额和出口量均占中国同类产品首位，出口地区覆盖欧盟多国和俄罗斯、加拿大等国家。

(中国国家知识产权局知识产权保护司供稿)

